
JEGYZŐKÖNYV

Készült Mezőfalva Nagyközség Önkormányzata Képviselőtestületének 2009. október 28-án 
16 órai kezdettel megtartott üléséről.

Jelen vannak: 

Márok Csaba polgármester
Bán Balázs képviselő
Cseke Ottó képviselő
Csizmadia Imre képviselő
Horváth László képviselő
Kis Attila képviselő
Szántó István képviselő
Salgó József képviselő
Molnárné Troppert Mária képviselő
Sóki László képviselő
Tarány Sándor képviselő
Töttős Tibor képviselő
Dr. Woth László jegyző
Kácsor Zsuzsanna jegyzőkönyvvezető

Márok Csaba polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a képviselőtestület 
12  fővel  határozatképes.  A  kiküldött  meghívóban  szereplő  napirendeket  ajánlja 
megtárgyalásra azzal a változással, hogy a napirendek előtt a település két körzeti orvosát – 
akik megjelentek az ülésen – hallgatná meg a testület, akiket felkértünk, hogy mondják el a 
H1N1  influenza  kapcsán,  milyen  feladatai  vannak  az  önkormányzatnak.  Ezen  kívül 
Dunaújváros  polgármestere  megkereste  az  invaziv  ellátásokkal  kapcsolatban.  Eddig 
Dunaújvároson keresztül  Pestre utalták  a betegeket,  az ÁNTSZ módosítása  kapcsán pedig 
Székesfehérvárra  kell  utalni  őket.  A  polgármesterúr  a  Dunaújváros  Megyei  Jogú  Város 
Közgyűlési  döntésével  összhangban  kezdeményezi,  hogy  a  régi  rend  visszaállítását.  A 
visszaállítást  a  korház  főigazgatója  is  támogatja.   Kéri,  aki  egyetért  a  napirendek 
módosításával, szavazzon.

A képviselőtestület a módosított napirendre tett javaslatot 12 igen szavazattal elfogadta. 

Napirend:

1.) Beszámoló  a  Szociális-,  Családsegítő  és  Gyermekjóléti  Intézmény 
alapszolgáltatási feladatairól, valamint az intézmény működéséről.  

  Előadó: Nikolinné Héring Edit intézményvezető 

2.) Tájékoztató az építési, kereskedelmi hatósági munka tapasztalatairól.
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              Előadó: Dobrádi Istvánné műszaki főmunkatárs

3.) Beszámoló az óvoda-konyha működéséről.

              Előadó: Kádárné Zámbó Éva élelmezésvezető

4.) A 2008. évi helyi adózás tapasztalatai 

   Előadó: Borosné Sógorka Auguszta adóügyi főelőadó

5.) belső ellenőrzési terv elfogadása 2010. évre

Előadó: Dr. Woth László jegyző

             Egyebek, bejelentések

Márok Csaba polgármester köszönti a két körzeti orvost, Dr. Tassy Pétert és Dr. Bartos 
Krisztinát, átadja nekik a szót.

Dr. Tassy Péter háziorvos elmondja, hogy a kardiológiai beutalás rendjéről határozatot kell 
hozni az önkormányzatnak.  A kardiológiai  beutalás azokat a betegeket érinti,  akik heveny 
koszorúér  katéterezésre  szorulnak.  Eddig  Dunaújvárosba  küldték  a  betegeket,  majd 
Budapesten  a  Kardiológiai  Intézetben  történt  az  ellátás.  Augusztusban  megváltoztatták  a 
beutalás rendjét, Székesfehérvárt jelölték ki, az első beutalandó beteget ide viszi a mentő. Az 
emberek  életében  ez  fontos  tényező,  a  településen  kb.  5  beteget  érint  évente.  Fontos  a 
távolság, az elérhetőség a szövődmények elhárítása miatt.  Székesfehérvár közelebb van, de 
Budapesten kötnek ki a szövődményes esetek, mert ezek elhárítására Székesfehérváron nincs 
lehetőség. 

Kérdést tett fel: Kis Attila képviselő.

Dr. Tassy Péter háziorvos elmondja, hogy ezekkel a betegekkel első körben nem a háziorvos 
találkozik, de ha a háziorvos az első ellátó és mentőt kér, akkor be kell tartani a menetet, a 
beutalási rend a háziorvosra is vonatkozik. Évente 5-10 ilyen beteg van. 

Horváth László képviselő szerint akkor dönt a testület helyesen, ha a szakmai véleményét 
támogatja. 

Márok  Csaba polgármester  véleménye,  hogy  a  kistérségi  települések  régi  rendjét  kell 
segíteni,  ezt  kell  támogatni,  mi  ehhez  a  korházhoz  kötődünk.  Kéri  a  testületet,  hogy aki 
támogatja, hogy a régi rend visszaállításra kerüljön, szavazzon.

A képviselőtestület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta. 
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99/2009.(X.28.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselőtestülete  támogatja  azt  a 
kezdeményezést, hogy Dunaújváros és a kistérséghez tartozó települések lakossága – 
az  eddig  bevált  gyakorlatnak  megfelelően  –  a  Gottsegen  György  Országos 
Kardiológiai Intézethez tartozhasson a beutalási rend alapján.

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: azonnal 

Dr.  Tassy  Péter  háziorvos  a  továbbiakban  a  H1N1  influenzajárvánnyal  kapcsolatban 
tájékoztatja a testületet. A szezonális és a régi influenza elleni oltás is rendelkezésre áll. Sok 
hír merült fel a H1N1-el kapcsolatban, nagy a lakosság körében a tájékozatlanság. Akik arra 
jogosultak, azok ingyen kaphatják meg az oltást,  akik nem jogosultak az ingyenes oltásra, 
azoknak 1930 Ft-ba kerül az oltóanyag, melyet receptre lehet kapni a patikában, és 500 Ft-ért 
oltja be a háziorvos. Aki kéri az oltást, annak most kellene beadatni, 7-10 nap alatt alakul ki a 
védettség, ha már itt a járvány, akkor már nem ér semmit.

Kérdést tettek fel: Márok Csaba polgármester, Bán Balázs képviselő.

Dr. Tassy Péter háziorvos elmondja, hogy az önkormányzat feladata a megfelelő tájékoztatás 
adása.  Sokan  még  a  szezonális  oltást  sem  merik  beadatni.   A  H1N1  elleni  oltóanyag 
maximálisan 1930 Ft-ba kerül, ez nincs a TB támogatott ellátás között. A beadásért fizetni 
kell, maximum 1930 Ft-ot - nála ez 500 Ft, - így maximum 2500 Ft-ba kerül. Személy szerint 
oltáspárti.

Dr. Bartos Krisztina háziorvos csatlakozik az elmondottakhoz, szintén az oltás pártján áll.

Dr.  Tassy  Péter  háziorvos  segítséget  kér  a  képviselőtestülettől,  hogy  az  informatika 
kiépítésre kerülhessen az II. körzetben is. Ez még a vizitdíj idejére nyúlik vissza, amikor is a 
vizitdíj összegét a rendelők korszerűsítésére lehetett fordítani. Sajnos akkor az I. körzetben az 
informatika  nem lett  kiépítve,  ehhez  kéri  a  testület  engedélyét.  Az  I.  körzetben  van  egy 
fektető, a II. körzetben ilyen nincs, ennek kialakítására is szükség van. 

Dr. Bartos Krisztina háziorvos emlékeztet arra, hogy annak idején a vizitdíjat arra költötték, 
amikre akarták. Nála nem történt meg a fenti fejlesztés, szükség van egy számítógépre és a 
fektető is kellene. 

Márok  Csaba polgármester  emlékeztet  arra,  hogy  a  vizitdíjból  származó  összegek 
visszakerültek,  amikor  a  vizitdíj  megszűnt,  a  fejlesztések  is  megálltak.  A kérés  pénzügyi 
részét megvizsgáljuk, utána lehet erről dönteni. 

3



Orosz  Gábor mezőfalvi  lakos  szerint  sokat  lehet  hallani  az  új  influenzavírusról,  sok 
negatívumot. Hogy ez téves-e vagy sem, még nem eldöntött tény, hagy döntse el mindenki, 
oltatja magát, vagy sem. Kérdezi a háziorvosoktól, hogy miért kell ilyen szinten rátukmálni az 
emberekre az oltást. 

Dr. Tassy Péter  háziorvos elmondja, hogy az oltás önkéntes, nem kell rátukmálni senkire, 
beleegyező nyilatkozatot kell aláíratni. Személy szerint oltáspárti, de nem fogja rátukmálni az 
oltást senkire. 

Márok Csaba polgármester megköszöni a tájékoztatást.  

A háziorvosok távoztak a teremből.

Márok Csaba polgármester emlékeztet arra, hogy az elmúlt ülésen tárgyalt „Disco” épület 
megvásárlását  tárgyalta  a  testület.  Az  épület  megvételére  elkészült  a  szerződés,  melyet 
minden  képviselő  megkapott.  Az  ezzel  kapcsolatos  0-ás  igazolások  megérkeztek,  Dr. 
Galambos Dénes elkészítette a szerződést, úgy ahogy megállapodtunk, két telek és 3 millió Ft 
készpénz a vételár. A készpénz kifizetésére a szerződés aláírásakor kerül sor. A telkekre áfa-
kötelezettség  van.  Ha  a  testület  most  elfogadja,  akkor  lebonyolításra  került,  mihelyt  Dr. 
Galambos Dénes visszajön szabadságról. Aki elfogadja a szerződést, szavazzon.

A képviselőtestület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

100/2009.(X.28.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva Nagyközség  Önkormányzatának Képviselőtestülete  megvásárolja  Máté 
Ferenc (Dunaújvárosi lakostól) a Mezőfalva, Kinizsi u. 40. sz. alatt lévő 521/7 hrsz.-
ú ingatlanát, a rajta lévő „Diszkó” elnevezésű felépítménnyel. Az ingatlan vételára, 
melynek kiegyenlítését a vevő az alábbiak szerint vállalja, melyet a vevő előzetes 
nyilatkozata szerint elfogad:
- 2  db  Mezőfalva  444/4,  444/5  hrsz.-ú  telek,  mely  természetben  Mezőfalva, 

Semmelweis u. 18. sz. alatt található, értékük 3.500.000-3.500.000 Ft + Áfa, 
- Valamint 3.000.000 Ft készpénz értékben. 

A képviselőtestület felhatalmazza Márok Csaba polgármestert, hogy a fenti feltételek 
alapján  elkészült  adás-vételi  szerződést  aláírja,  és  a  vételár  kiegyenlítéséről 
gondoskodjon. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: 2009. november 30.

1.) Beszámoló  a  Szociális-,  Családsegítő  és  Gyermekjóléti  Intézmény   
alapszolgáltatási feladatairól, valamint az intézmény működéséről.  

Márok Csaba polgármester  a  meghívóban  szereplő  első  napirend  előadóját  köszönti.  Az 
anyagot  mindenki  megkapta,  a  Szociális  és  Egészségügyi  Bizottság  megtárgyalta,  kéri  a 
bizottság elnökét, tájékoztassa a testületet a bizottság álláspontjáról.   
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Kis Attila képviselő, a bizottság elnöke tájékoztat arról, hogy a beadott anyagokat a bizottság 
megtárgyalta és úgy ítélte meg, hogy jól előkészített, magas színvonalú tájékoztatást kaptak, 
amit elfogadásra javasolnak a testületnek. 

Kérdést tettek fel: Szántó István, Molnárné Troppert Mária, Csizmadia Imre képviselők.

Nikolinné Héring Edit intézményvezető elmondja, hogy a külterületre vonatkozólag nincs 
más ötlete,  mint  hogy sokat kell  kijárni a területre,  beszélgetni a problémákról,  szorosabb 
kapcsolatot tartani az ott élőkkel. Helyi sajátosságok alatt az intézmény helyi sajátosságaira 
gondolt.  Az  intézményben  már  működő  szokásos  dolgokkal  még  ismerkedni  kell,  vagy 
elfogadni kell, vagy – ha van ötlet – akkor változtatni kell. Nem minden az ő szája szerint 
történik,  de  sok  mindenben  már  változtattak,  van,  amiben  van  megegyezés.  Nem  volt 
szimpatikus,  hogy a használt  ruha akcióra mindennap bejártak az emberek.  Ezután akciók 
lesznek, és mindennap jöhetnek érte, mert ezt nem lehet bírni. Ez a rendszer kialakulóban van. 
Nehézséget  jelent,  hogy az  emberekről  még  nem tud  eleget,  a  dolgozókkal  is  össze  kell 
csiszolódni.   Sok  segítséget  kap  a  bizottságtól  és  a  polgármestertől  is.  A területi  munka 
nagyon fontos, mindenképpen jó, ha segítőket érez a háta mögött. A polgárőrök és a rendőrök 
segítségére is szükség van. Lényeges, hogy minél többször járjunk ki a területre, minél több 
információval  rendelkezzünk.  Az  ügyfelekkel  történő  elkülönített  tárgyalás  helyzetének 
megoldása még várat magára, kevés helyiségünk van. Két szintéren folyik az ügyfélfogadás 
pont e miatt, az elülső részen és a hátsó irodában. 
A bizottság elé került az ellenőrzések által feltárt hiányosságok. Abban egyeztek meg, hogy 
ezek  nem  olyan  horderejűek,  jelen  pillanatban  az  önkormányzat  ezeket  nem  tudja 
megváltoztatni.   Pl.  a  családsegítés  szakfeladatot  az  intézményvezető  egyszemélyben  nem 
láthatja el, ezt azonban most nem lehet megoldani. A térítési díjakon kell még változtatni, a 
jogszabályok változása miatt ezekre csak januárban kerül sor. 
A dolgozói létszám 11 fő, és van 6 fő közcélú munkás is, akik az ebédet hordják. A szociális 
asszisztens 33 %-osan volt három helyen, ezen változtatni szeretne. Két új munkatárs van, az 
egyik  pályáztatás  útján,  a  másik  azonnali  felvétel  útján  került  az  intézménybe,  a  házi 
segítségnyújtás szakfeladatra kellett felvenni. A jelzőrendszer megfelelő. Az idősek hétvégi 
gondozását jelenleg nem tudják megoldani, de ha igény merül fel, feltétlenül gondolkodnak 
egy ügyeleti rendszer kialakításában, ennek azonban kemény anyagi vonzata van. 

Márok Csaba polgármester  elmondja,  hogy a közfoglalkoztatottak bevonása a rendszerbe 
lehetőséget  teremt  arra,  hogy a  téli  időszakban  a  hó  eltakarítását  elvégezzék,  hétvégeken 
esetleg  két  órában  ránézzenek  a  gondozottakra.  A  beszámolót  elfogadásra  javasolja  a 
képviselőtestületnek.

A Képviselőtestület a beszámolót 12 igen szavazattal elfogadta. 

Márok Csaba polgármester a Szociális, Családsegítő és Gyermekjóléti Intézmény Szervezeti 
Működési  Szabályzatának  és  szakmai  programjának  elfogadását  kéri  a  testülettől,  a  két 
anyagot a testület megkapta a beszámolóval együtt.

A képviselőtestület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:
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101/2009.(X.28.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselőtestülete  a  Szociális, 
Családsegítő  és  Gyermekjóléti  Intézmény  Szervezeti  Működési  Szabályzatát  és 
Szakmai Programját a jegyzőkönyv mellékletének megfelelően elfogadja. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: azonnal

2.) Tájékoztató az építési, kereskedelmi hatósági munka tapasztalatairól.  

Márok Csaba polgármester az építési, kereskedelmi hatósági munka tapasztalatiról szóló 
beszámolóval kapcsolatban elmondja, hogy az anyagot a képviselők megkapták, előadója 
Dobrádi Istvánné műszaki főmunkatárs, aki várja az ezzel kapcsolatos kérdéseket.

Kérdést tettek fel:   Márok Csaba polgármester, Bán Balázs és Kis Attila képviselők.

Dobrádi Istvánné műszaki főmunkatárs elmondja, hogy a helyi kereskedelmi viszonyokról 
az  előző  években voltak  beszámolók.  Van építési  hatósági  munka,  a  nem kiemelt  építési 
hatósági  ügyek tartoznak ide,  a  többi  Dunaújvároshoz,  pl.  a veszélyes  épületekről  történő 
gondoskodás is. Ezeket jeleztük a hatóság felé, ebben nekik kell intézkedni. A tulajdonosokat 
felszólítják és elújítási felszólítást, vagy bontás rendel el az Építésügyi Hatóság. A veszélyes 
épületekre már lett volna vevő, de van, ahol az egyik tulajdonost nem találják, és van olyan is 
ahol az egyik tulajdonos nem akar a testvéreivel együttműködni, így nem tudják az ingatlant 
eladni.  A  Magyar  Állam  nem  értékesített  egyetlen  ingatlant  sem.  A  kereskedelmi 
tevékenységet a hivatal évente egyszer-kétszer ellenőrzi.

Márok Csaba polgármester – ha nincs más kérdés – elfogadásra javasolja a beszámolót.

A Képviselőtestület a beszámolót 12 igen szavazattal elfogadta. 

3.) Beszámoló az óvoda-konyha működéséről.  

Márok Csaba polgármester szerint a beszámolóban újdonság, hogy olyan is van benne, ami 
eddig még nem A konyhások a főzésen kívül sok mindent más is csinálnak. Változás van a 
bálok szervezésében is, itt is a konyha főz, másként nem lehet, mivel az ÁNTSZ felhívta a 
figyelmet  arra,  hogy ellenőriz,  és  be  is  kell  jelenteni.  Ez  nagyon  komoly  munka,  ennek 
elismerése, hogy az Év Közalkalmazottja lett Bugyik Imréné. 

Bán Balázs képviselő köszönetét  fejezi  ki  a  kulturális  tevékenységben való részvételért  a 
konyhának 

Kérdést tettek fel: Bán Balázs, Tarány Sándor, Horváth László, Molnárné Troppert Mária 
képviselők. 
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Kádárné  Zámbó  Éva óvodakonyha  vezető  elmondja,  hogy  az  étlap  összeállítására 
javaslatokat  tehetnek  a szülők,  erre tavaly és az idén is  kitettek egy gyűjtőládát,  amibe  a 
javaslatokat lehet tenni, de csak a belsőbe érkezett  kívánság, a külsőbe egy sem, a szülők 
részéről nem érkezett semmi. Az ebédbefizetések tárgyhónapban történnek, de az a baj, hogy 
nem fizetnek. Az óvodába behozzák reggel a gyereket 6 órakor, amikor még csak a dajka van 
ott. Az iskolánál a befizetést meg tudják oldani. A napköziseknél sokan voltak, akik éheztek. 

Márok Csaba polgármester megköszöni az egész éves munkát, a konyha munkájával nagyon 
meg van elégedve. Aki elfogadja a beszámolót, szavazzon.

A Képviselőtestület a beszámolót 12 igen szavazattal elfogadta. 

4.) A 2008. évi helyi adózás tapasztalatai   

Márok Csaba polgármester felkéri Szántó Istvánt képviselőt, a PEB elnökét ismertesse a 
bizottság álláspontját a beszámolóról, melyet a bizottság előzetesen megtárgyalt, a képviselők 
megkapták az írásos anyagot.

Szántó István képviselő, a Pénzügyi Ellenőrző és Gazdasági Bizottság elnöke tájékoztatja a 
testületet  arról,  hogy  a  bizottság  a  beszámolót  megtárgyalta,  nagyon  jól  összeállítottnak 
tartotta, elfogadásra javasolja.

Márok  Csaba polgármester  felkéri  Borosné  Sógorka  Augusztát,  a  hivatal  adóügyi 
főelőadóját, hogy a jövő évi adózásról tájékoztassa a testületet.

Borosné Sógorka Auguszta adóügyi főelőadó arról tájékoztatja a testületet, hogy jövőre a 
vagyonadóval,  ingatlanadóval  való  feladatot  az  APEH fog ellátni,  hozzájuk  kell  bevallást 
tenni. Az időpontok különbözőek lesznek. Azt, hogy Mezőfalván ingatlanadó köteles lesz-e 
valaki – a kiadott táblázat alapján – nem tartja valószínűnek. Adómentesség 30 millió Ft-ig 
van,  de ha  már  két  tulajdonosa van az ingatlannak,  változik  a  helyzet.   Ez  önadózás,  az 
állampolgároknak  maguknak  kell  az  APEH  felé  intézni.  Az  iparűzési  adót,  amiről  a 
képviselőtestület dönt, az APEH fogja rendezni, a gépjárműadót, ami központi adó, azt mi 
szedjük  be.  Az  iparűzési  adót  2010-ben  minden  adóalanynak  elektronikus  úton  be  kell 
jelenteni, nekünk az anyagot át kell adni. Május 31.-ig hozzánk kell leadni a 2009-es záró 
bevallást és befizetni, május 31.-ig az adókülönbözetet is. A vállalkozók kommunális adóját 
nem változtatják, itt marad. A gépjárműadó 2010-ben minden gépjárműnél emelkedik, kb. 15 
%-kal.  Hátralékállományunk  is  mozdulni  fog,  egyre  drasztikusabb  lépéseket  kell  tenni. 
Bármilyen tartozása van az állampolgárnak, a gépjárművet le kell foglalni. Az okmányiroda 
kivonja a forgalomból, elidegenítési tilalmat tesz rá, míg nem küldjük a lemondó levelet.

Márok Csaba polgármester megköszöni a kimerítő tájékoztatást, a beszámolót elfogadásra 
javasolja a testületnek.

A Képviselőtestület a beszámolót 12 igen szavazattal elfogadta. 
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5.) Belső ellenőrzési terv elfogadása 2010. évre  

Woth László jegyző elmondja, hogy a belső ellenőrzést a kistérség látja el, a belső ellenőr 
beállítása rendkívül költséges dolog. Még a megfelelős stáb nem állt fel, állandó mozgás van. 
Kérés volt, hogy a kimaradt ellenőrzéseket az idén végezzék el, de már feltétel volt, hogy a 
tartaléknapokra ne számoljunk. Fontos lenne ez a feladat, mert kijönnek a hatósági vizsgálat 
előtt, így lehetőség van a hibák feltárására, kijavítására és ez jó. Nehéz belső ellenőrt találni, 
mert  egyetemi,  vagy  főiskolai  végzettség  kell,  +  könyvelői,  15  éves  gyakorlat,  és   nem 
dolgozhat  ott,  ahol  később  ellenőrizni  fog.  Ilyen  embert  nehéz  találni.  A decemberi  ülés 
napirendjén  szereplő  helyi  adók  módosításáról  szóló  napirendet  javasolja  kivenni,  mert  a 
jelenlegi adótörvények nem teszik szükségessé a napirend megtárgyalását. 

Márok Csaba polgármester elfogadásra javasolja a Belső Ellenőrzési Tervet. 

A képviselőtestület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

102/2009.(X.28.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselőtestülete a Belső Ellenőrzési 
Tervet a jegyzőkönyv mellékletének megfelelően elfogadja.

Felelős: Dr. Woth László jegyző
Határidő: azonnal

Egyebek, bejelentések

Márok  Csaba polgármester  tájékoztat  arról,  hogy  a  Mezőfalvi  Jobbik  Magyarországért 
elnöke,  Kovács  István  megkereste  azzal,  hogy  Mezőfalva  Önkormányzat  területére 
állítanának  emlékművet,  egy  Kettős  Keresztet,  Nagy  Magyarország  térképpel.  Ez  a 
képviselőtestület  döntéséhez  kötött,  ezért  jó  lenne,  ha  a  testület  egyik  bizottságával,  az 
Oktatási-,  Kulturális  és  Sportbizottság  koordinálásával  vizsgálnák  meg,  a  kérést  és  a 
következő  ülésre  tegyenek  javaslatot  az  alapszervezet  bevonásával,  hogy  hová  lehetne 
elhelyezni  az  emlékművet.  Ilyen  már  van  Seregélyesen  is.  Erre  a  bizottsági  ülésre  az  a 
képviselő, akit érdekel, jöjjön el. Az ülésen feltétlenül vegyen részt Molnárné Troppert Mária 
képviselő  asszony,  valamint  a  jegyző úr.  Ez  komoly  dolog,  fontos,  hogy egy emlékmű a 
megfelelő helyre legyen állítva. 

Kis Attila képviselő kérdezi: Van-e elképzelésük a helyszínről?

Kovács István a Jobbik Magyarországért elnöke elmondja, hogy gondolkodtak a helyszínről, 
de nem dönthetnek, ezért fordultak a képviselőtestülethez. Kérte a polgármester több helyet is 
jelöljenek meg.  Ők a kápolna,  ill.  a  Zöldfa  Vendéglő  előtti  zöld  övezethez  gondolták  az 
emlékművet  elhelyezni,  esetleg  a  Bableves  Csárdához  a  parkba.  Ez  a  képviselőtestület 
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döntése lesz, közös összefogással kérés, egyben felajánlás lenne. Jól lehetne itt ünnepelni az 
56’-os eseményeket. 

Horváth László képviselő egyetért a javaslattal, de hozzáteszi, hogy a megjelölt területeken 
településrendezési munka folyik, ezt figyelembe kell venni. 

Márok Csaba polgármester  szerint  érdemes  lenne  bevonni  Palánkai  Tibor  tervezőt  is.  A 
bizottság  el  fogja  dönteni,  kit  hív  meg  a  bizottság  ülésére.  Az  általuk  tett  javaslatról  a 
képviselőtestület fog dönteni. Aki ezzel egyetért, szavazzon. 

A Képviselőtestület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

103/2009.(X.28.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselőtestülete  megbízza  az 
Oktatási-,  Kulturális  és Sportbizottságot,  hogy Jobbik Magyarországért  Mezőfalvi 
Alapszervezete  által  benyújtott  emlékmű  állítási  javaslatot  vizsgálja  meg  és  a 
képviselőtestület soros ülésére tegyen javaslatot.

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: azonnal 

Márok Csaba polgármester  emlékeztet  arra,  hogy már  beszéltek  arról,  hogy a  LEADER 
pályázatokon  Mezőfalva  milyen  rendezvényi  pályázatokat  próbál  benyújtani.  Készült  egy 
kimutatás,  melyben szerepel  a  nettó,  a  bruttó  összeg,  a  támogatás  és az Áfa összege.  Ha 
egyesével  végigmegyünk,  az  első  a  hantosi  tábor.  Ez  az  a  rendezvény,  amit  az  iskola 
koordinációjával szerveznénk. Fő szempont, hogy a rendező település 1000 fő lélekszám alatti 
legyen.  Ez  5  napos,  utazós  tábor.  A  következő  a  kórustalálkozó,  ez  a  Dréta  Antal 
kórustalálkozó. Mezőfalvi vigasságok: ide került beállításra a hangosítás, mikrofon, állvány és 
mobil  színpad,  mely  régóta  húzódó  probléma.  Kértünk  árajánlatot  nyomdaköltségre, 
főzőverseny  díjára,  fellépők  díjára,  kiállítási  költségekre.  Azt  kell  látni,  hogy  a  fellépők 
vonatkozásában volt egy Oktatási Bizottsági ülés, ahol beszéltek a fellépőkről.

Ijjas Gizella művelődésszervező tájékoztat arról, hogy a bizottságon átnézték ezt a kérdést, 
meghívnák a Csik Zenekart, Demjén koncertet is beírtak, lenne még Dupla Kávé műsor, két 
gyerekműsor, egy zenés és egy színházas előadás. Ezek nagy előadók, a kisebbek költségei 
nincsenek benne. 

Márok Csaba polgármester  elmondja,  hogy ezen  kívüli  fellépőknek  szándéknyilatkozatot 
kell csatolni,ezek kerültek a vigasságokba. A LEADER úgy néz ki, hogy az önkormányzat 
esetében  a  támogatás  mértéke  100  %,  de  az  áfát  meg  kell  fizetni.  Terveztünk  még 
lecsófesztivált, itt kisebb korrekció van, ezt augusztus 20-ára terveztük.

Ijjas  Gizella művelődésszervező  három  dolgot  tervezett,  tűzijátékot,  gyermek  és  felnőtt 
fellépőt, és Halász Judit koncertet. Ezek költései vannak tervezve. A Fási Mulatós 575 ezer 
Ft-ba kerül, ők három órás műsort adnak.
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Márok  Csaba polgármester  megítélése  szerint  elégséges  a  Fási  mulatós  és  a  tűzijáték 
beállítása, mert ez utófinanszírozásos költség, és mi van akkor, ha mindent megnyerünk?

A következő a polgárőrség pályázata, ebben szerepel a térfigyelő kamerarendszer kiépítése. 
Akár a falunk bejövő útjait és más fontos helyeinket tudnánk védeni, ami a rendőrök szerint is 
szenzációs lenne. A rendszer bővíthető. Azzal kell számolni, hogy az E-ON-tól nem kapunk 
oszlopot, hanem a 220 V-os csatlakozásokat az oszlopokon kell megoldanunk. Az ajánlaton 
tételes ki van írva, ezt fogjuk még pontosítani a beadásig.  
 

Sport:  Elszámolható  kiadás  a  telekhatáron  belüli  kismértékű  infrastruktúra  fejlesztése, 
elektromos hálózat kiépítés. Ezeket meg kell nézni.
Szüreti felvonuláshoz az önrész 120 e Ft. A Mezőfalvi Tánccsoport eszközbeszerzéséről szól, 
ruhák, csizmák, kalapok vásárlása. Az Önkéntes Tűzoltó Egyesület tagjai nagyon lelkesek, 
próbálják fejleszteni a tűzoltó szertárat, hogy ahová az autójukat el tudjuk tenni. A szertár első 
része mindennap használatban  van,  a  hátsó  részen lehet  gondolkodni  az elrekesztésen.  Itt 
jelentős  elképzelések  vannak,  tetőfelújítás,  bádogozás,  stb.,  az  ajtócsere  mindenképpen 
indokolt. A belső kisebb felújítások kb. 500 e Ft-os nagyságrendet tesznek ki. 

Csizmadia Imre és Tarány Sándor képviselők véleménye, hogy ez az összeg 1,5 millió Ft 
lehet,  500 ezerért  még  egy kaput  sem lehet  készíttetni.  Azt  az  összeget  kell  megcélozni, 
amennyit el lehet érni.  Ezért ezt át kell még gondolni.

Molnárné Troppert Mária képviselő a Német Tánccsoporttal kapcsolatban elmondja, hogy 
a kötelező népitánc órákon kívül külön próbák lesznek, felnevelik a falu német nemzetiségi 
tánccsoportját. Ehhez ruhák kellenek. Ha nem nyerünk a pályázaton, akkor is megindítják ezt, 
a Német Kisebbségi Önkormányzat pénzéből. Az önrészt átvállalják. 

Márok Csaba polgármester a tájházról szólva elmondja, hogy nagyot és merészet gondoltak, 
a nádtető kb. 4590 e Ft, ha ebbe, pl. a bontásba közmunkásokkal besegítünk, akkor 3780 e Ft 
lehet. El kell dönteni, hogy megcsináljuk-e. Alapvetően minden egyes dolog nagy előrelépés a 
falu életében. A vigasságok minden évben nagy költség. Ezek a különböző programok, ha 
végignéznék, kiderülne, hogy most is ennyit költünk rá. 
A táblázatban szereplő számsort ma raktuk össze. Az is plusz pontot ér, ha két árajánlatot 
szerzünk be, ezért  kérünk még ajánlatokat. Minden, a táblázatban felsorolt elnevezésekhez 
külön  határozatot  kell  hozni.  A  számsort  még  pontosítani,  kell,  amikor  konkrét  lesz, 
mindenkinek kiküldésre kerül. A lényeg, hogy a munka elindulhasson. Kéri, hogy aki egyetért 
a pályázatokkal, kézfelemeléssel szavazzon, először a Hantosi Tábor tekintetében.

A Képviselőtestület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:
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104/2009.(X.28.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselőtestülete pályázatot nyújt be a 
LEADER  akciócsoport  területén  a  III.  tengelyben  meghirdetett  iskolai  tábor 
megszervezésének támogatására.
A beruházás összege: 1.543.365 Ft, Önrész összege: 308.673 Ft

A  képviselőtestület  az  önrész  összegét  az  önkormányzat  költségvetése  terhére 
biztosítja. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: 2009. november 15.  

Márok Csaba polgármester a LEADER pályázatokon belül az Októberi Kórustalálkozó 
pályázatára kéri a testület döntését. 

A Képviselőtestület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

105/2009.(X.28.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselőtestülete pályázatot nyújt be a 
LEADER  akciócsoport  területén  a  III.  tengelyben  meghirdetett  Októberi 
Kórustalálkozó megszervezésének támogatására.
A beruházás összege: 461.000 Ft, Önrész összege: 92.200 Ft

A  képviselőtestület  az  önrész  összegét  az  önkormányzat  költségvetése  terhére 
biztosítja. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: 2009. november 15.  

Márok Csaba polgármester a LEADER pályázatokon belül a Mezőfalvi Vigasságok 
pályázatra kéri a testület döntését.

A Képviselőtestület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

106/2009.(X.28.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselőtestülete pályázatot nyújt be a 
LEADER  akciócsoport  területén  a  III.  tengelyben  meghirdetett  Községi 
Rendezvénysorozat megszervezésének támogatására.

11



A  beruházás  összege:  nettó:  3.032.343   Ft,  az  önerő:  758.086  Ft,  a  támogatás 
mértéke: 3.032.343 Ft
A  képviselőtestület  az  önrész  összegét  az  önkormányzat  költségvetése  terhére 
biztosítja. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: 2009. november 15.  

Márok Csaba polgármester a LEADER pályázatokon belül a Lecsó Fesztivál pályázatra kéri 
a testület döntését.

A Képviselőtestület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

107/2009.(X.28.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselőtestülete pályázatot nyújt be a 
LEADER  akciócsoport  területén  a  III.  tengelyben  meghirdetett  Lecsó  Fesztivál 
megszervezésének támogatására.
A beruházás összege: 1.500.000 Ft, Önrész összege: 300.000 Ft

A  képviselőtestület  az  önrész  összegét  az  önkormányzat  költségvetése  terhére 
biztosítja. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: 2009. november 15.  

Márok Csaba polgármester a LEADER pályázatokon belül a Polgárőrség pályázatára kéri a 
testület döntését. 

A Képviselőtestület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

108/2009.(X.28.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselőtestülete pályázatot nyújt be a 
LEADER  akciócsoport  területén  a  III.  tengelyben  meghirdetett  eszközbeszerzés 
keretében beszerzendő térfigyelő kamerarendszer kiépítésének támogatására.

A beruházás összege: 5.066.250 Ft, Önrész összege: 1.823.850 Ft

A pályázathoz szükséges önrész összegét a Mezőfalvi Polgárőr Egyesület biztosítja. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: 2009. november 15.  
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Márok Csaba polgármester a LEADER pályázatokon belül a Sportpályázatra kéri a testület 
döntését. 

A Képviselőtestület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

109/2009.(X.28.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselőtestülete pályázatot nyújt be a 
LEADER  akciócsoport  területén  a  III.  tengelyben  meghirdetett,  a  Sportpálya 
eszközbeszerzés keretében kisléptékű infrastruktúra fejlesztésének támogatására.
A beruházás összege: 4.073.575 Ft, Önrész összege: 1.061.480 Ft

A  képviselőtestület  az  önrész  összegét  az  önkormányzat  költségvetése  terhére 
biztosítja. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: 2009. november 15.  

Márok Csaba polgármester a LEADER pályázatokon belül a Szüreti Felvonulás pályázatára 
kéri a testület döntését. 

A Képviselőtestület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

110/2009.(X.28.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselőtestülete pályázatot nyújt be a 
LEADER akciócsoport  területén a III.  tengelyben meghirdetett  Szüreti felvonulás 
megszervezésének támogatására.
A beruházás összege: 600.000 Ft, Önrész összege: 120.000 Ft

Az önrész  összegét  az  Német  Kisebbségi  Önkormányzat  a  költségvetése  terhére 
biztosítja. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: 2009. november 15.  

Márok Csaba polgármester a LEADER pályázatokon belül az Önkéntes Tűzoltó Egyesület 
pályázatára kéri a testület döntését. 

A Képviselőtestület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:
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111/2009.(X.28.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselőtestülete pályázatot nyújt be a 
LEADER akciócsoport  területén  a III.  tengelyben meghirdetett  Önkéntes Tűzoltó 
Egyesület kisléptékű infrastruktúra fejlesztésének támogatására.
A beruházás összege: 1.677.900 Ft, Önrész összege: 335.580  Ft

Az önrész összegét az Önkéntes Tűzoltó Egyesület biztosítja. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: 2009. november 15.  

Márok Csaba polgármester a LEADER pályázatokon belül a Német Tánccsoport pályázatára 
kéri a testület döntését. 

A Képviselőtestület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

112/2009.(X.28.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselőtestülete pályázatot nyújt be a 
LEADER akciócsoport területén a III. tengelyben meghirdetett Német Tánccsoport 
hagyományőrző munkájának támogatására.
A beruházás összege: 584.000 Ft, Önrész összege: 116.800 Ft

Az önrész  összegét  az  Német  Kisebbségi  Önkormányzat  a  költségvetése  terhére 
biztosítja. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: 2009. november 15.  

Márok Csaba polgármester a LEADER pályázatokon belül a Tájház pályázatára kéri a 
testület döntését. 

A Képviselőtestület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

113/2009.(X.28.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselőtestülete pályázatot nyújt be a 
LEADER akciócsoport területén a III. tengelyben meghirdetett a Tájház kisléptékű 
infrastrukturális fejlesztésének támogatására.
A  beruházás  összege:  nettó  4.478.687   Ft,  az  önerő:  1.119.672  Ft  a  támogatás 
mértéke: 4.478.687 Ft
A  képviselőtestület  az  önrész  összegét  az  önkormányzat  költségvetése  terhére 
biztosítja. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: 2009. november 15. 
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Woth László jegyző tájékoztatja a testületet, hogy a Tündérkert Óvoda Alapító Okiratát az 
előző  ülésen  a  93  /2009.(IX.28.)  sz.  Határozatával  módosította  a  testület.  A  Magyar 
Államkincstár  a  benyújtott  módosítással  nem  mindenben  értett  egyet,  ezért  kéri,  hogy  a 
jogszabályoknak megfelelően  módosítsuk  a  benyújtott  alapító  Okiratot.  Az Alapító  Okirat 
módosítását a képviselők megkapták, kéri ezt jóváhagyni.

A  Képviselőtestület  kérdéseket  nem  tett  fel,  ezért Márok  Csaba polgármester  kéri,  aki 
egyetért a javaslattal, szavazzon.

A Képviselőtestület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

114/2009.(X.28.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Tündérkert Óvoda  Alapító 
Okiratának módosításáról  szóló 93/2009.  (IX.28.)  sz.  képviselő-testületi  határozatának – a 
felvehető maximális  gyermeklétszámra vonatkozó - 1. és 4. pontját visszavonja, tekintettel 
arra,  hogy  a  közoktatásról  szóló  1993.  évi  LXXIX.  tv.  121.  §.  15.  pontja  értelmében 
„intézményátszervezés: minden olyan fenntartói döntés, amely az alapító okiratnak e törvény 
37.  §  (5)  bekezdésének  b)  pontjában meghatározottak  módosulásával  jár”.  A 102.  §  (11) 
bekezdés értelmében a fenntartó az intézkedés tervezett végrehajtása évének március utolsó 
munkanapjáig hozhat a nevelési-oktatási intézmény átszervezésével összefüggő döntést. 

A képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy e határozatot és a Tündérkert Óvoda módosítással 
egységes  szerkezetbe  foglalt  Alapító  Okiratát  a  Magyar  Államkincstár  Közép-dunántúli 
Regionális Igazgatósága Államháztartási Iroda – 8000 Székesfehérvár, Petőfi u. 5.  -  részére 
soron kívül küldje meg. 

Felelős: dr. Woth László jegyző
Határidő: soron kívül

Márok  Csaba polgármester  a  csatorna-beruházással  kapcsolatban  tájékoztat  arról,  hogy 
megállapodást kötött a négy önkormányzat a települések csatornaépítése II. üteme előkészítő 
KEOP-7.1.2.0.-2007-0044 számú pályázat pénzügyi lebonyolításának szabályozására. Ebben 
szerepel a támogatáson felüli összeg az elsőfordulós pályázatban szereplő településenkénti %-
os  megoszlások alapján történő felosztása,  ki  mikor  mennyit  fizet.  A képviselőtestületnek 
határozatot kell hoznia, melyben elfogadjuk a megállapodást. Aki a megállapodást elfogadja, 
szavazzon.

Képviselőtestület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

115/2009.(X.28.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselőtestülete  a  Mezőfalva, 
Nagyvenyim, Baracs és Kisapostag települések önkormányzata közötti, a települések 
csatornaépítése  II.  üteme  előkészítő  KEOP-7.1.2.0.-2007-0044  számú  pályázat 
pénzügyi  lebonyolításának  szabályozásáról  készült  megállapodást  a  jegyzőkönyv 
mellékletének megfelelően elfogadja. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: azonnal
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Márok  Csaba polgármester  tájékoztatja  a  testületet,  hogy  több  bejelentés  érkezett 
állattartással  kapcsolatban.  Van egy folyamatban  lévő bírósági  eljárás  a  Vörösmarty utcai 
állattartóval, aki ma bejött a hivatalba, beszélt is vele. Addig, amíg bírósági szakaszban van az 
ügy,  nem avatkozik  bele.  A bíróság  független  szakértőként  meg  fogja  hozni  döntését,  ez 
számunka iránymutatás lesz. Van probléma még a méh-tartással is a Fehérvári utcában. Nem 
boldogulunk  vele,  itt  is  vizsgálatot  kell  tenni.  Indítványozza,  hogy  a  Mezőgazdasági  és 
Természetvédelmi  Bizottság  koordinációjával  kezdődjön  el  az  állattartási  rendelet 
felülvizsgálata. Meg kell vizsgálni, hogyan tud a testület érvényt szerezni annak, hogy mások 
nyugalmát ne lehessen megzavarni. Ezzel kapcsolatban a bizottság elnökét fel fogja hívni, 
mert egyre több az ilyen bejelentés.

Woth  László jegyző  elmondja,  hogy  egyszer  már  próbálkoztak  az  állattartási  rendelet 
felülvizsgálatával, módosításával, de az állattartó gazdák – akik részt vettek a bizottság ülésén 
- nem támogatták. A folyamatban lévő bírósági tárgyaláson részt vett, ahol elmondta, hogy 
úgy alakult a világ, hogy sokkal kevesebb állatot tartanak mint régen, mert nem gazdaságos. 
Mivel kisebb a létszám, ezek egy-egy helyre csoportosulnak és a környezet sokkal jobban érzi 
a szagot. Amíg minden portán volt malac, addig ezt nem vették észre. 

Sóki László képviselő szerint a méhcsaládos esetnél nagyobb a baj, mert nem lehet, hogy 100 
méhcsaládot  tartsanak  az  udvarban,  ez  korlátozza  a  szomszédok  udvarhasználatát.  Jelzés 
kellene a lakosságnak, hogy foglalkozik vele a testület, és tavaszra legyen ez elrendezve.

Salgó József képviselő szerint az is kérdés, hová mehetnek a gazdák, hol van olyan terület, 
ahová ki lehet telepíteni az állatokat. A gazdáknak ez a megélhetésük, lehetőséget kell adni 
arra, hogy bizonyos területekre kimehessenek. 

Szántó István képviselő úgy gondolja, hogy ha a szabályok betartásával hozták volna létre a 
telepeket, sokkal kevesebb lenne a probléma, baj, hogy nem tudjuk a szabályokat betartatni. 

Márok Csaba polgármester egyetért abban, hogy komolyan oda kell figyelni a szagra annak, 
aki sertést tart, mert ez jelentősen csökkenthető. Az állattartóknak nincs annyira jó világ, alig 
van sertés az országban. Sokakat azonban zavar a szag. Ki kell találni,  mit  csináljunk: ha 
büntetést  kell  alkalmazni,  akkor  büntessünk,  ha  a  rendeletet  kell  megváltoztatni,  akkor 
változtassuk meg. Azt kell büntetni, aki bajt csinál. A következő ülésre legyen erre áttekintés, 
legyen bizottsági ülés. Annak az érdekeit is figyelembe kell venni, aki ebből él, és azért is akit 
zavar. 

A Képviselőtestület a fentiekkel egyhangúlag egyetértett.

Bán Balázs képviselő az Oktatási-, Kulturális és Sportbizottság elnöke bizottsági indítványt 
terjeszt  elő,  melyet  írásban megkapott  a  képviselőtestület.  Az ülésen szó volt  a LEADER 
pályázatokról, melyet a bizottság támogat. Támogatja továbbá a bizottság a Bursa Hungarica 
pályázati kiírást is. Szóba került, hogy ha bárkinek kitüntetésre van javaslata, mindenképpen 
jelöljön, ha lehet élő személyt. Két kérés érkezett a bizottsághoz. A nagy sikert aratott Dréta 
Antal  kórustalálkozó  vándor-plakettjeinek  anyagi  finanszírozását  szeretné  kérni  Nyulasiné 
Lakos Angéla, mely kérést egyhangúlag támogatja a bizottság. 

Márok Csaba polgármester kéri, hogy aki a 20 ezer Ft-os támogatással egyetért, szavazzon.

Képviselőtestület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:
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116/2009.(X.28.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselőtestülete  az  önkormányzat 
költségvetésének terhére vállalja a Dréta Antal kórustalálkozó vándor-plakettjeinek 
anyagi finanszírozását 20.000 Ft (azaz Húszezer forint) értékben. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: azonnal

Bán  Balázs képviselő,  a  bizottság  elnöke  Kovács  István  mikulásfutásának 
rendezvénysorozatára kért 50 ezer Ft-os támogatására tér át. A bizottság a kérést egyhangúlag 
támogatta.  A civil  szervezet  támogatási  alapjából  elkülönített  100 ezer  Ft  terhére  lehetne 
segíteni a kérelmezőt. 

Csizmadia Imre képviselő szerint  Kovács Istvánnak el kell  döntenie milyen irányba akar 
menni, ha Mezőfalvát akarja népszerűsíteni, mert eddig is kért segítséget, de kifelé ócsárolja 
Mezőfalvát. 

Tarány  Sándor képviselő  úgy  gondolja,  hogy  beszélgessen  el  Kovács  István  a 
polgármesterrel, aki ha úgy látja, hogy a közösséget akarja segíteni, akkor támogassuk. Évek 
óta nehéz ugyanis vele zöldágra vergődni.

Bán Balázs képviselő, a bizottság elnöke elmondja, hogy aki részt vett a bizottság ülésén, az 
tudja, hogy Kovács István új lappal szeretne kezdeni. A Mikulásfutás eseménysorozat olyan 
országos kezdeményezés, mely mindenhol sikert arat, a legtöbb helyen elismerik, csak itt nem 

Márok Csaba polgármester tájékoztat arról, hogy a hivatalba bejött Kovács István, sikerült 
vele beszélni. Sok rosszat mondott rólunk, de talán most változik, elindul valami. 

Sóki László képviselő szerint lehet új lapot nyitni, de nekünk van művelődésszervezőnk, aki 
aktív. A programban az iskola, óvoda meg van célozva, a művelődési ház keretéből ezt meg 
lehet  finanszírozni.  Ha lesz valami  olyan,  amit  nem pénzért  akar  megtenni  Mezőfalváért, 
akkor lehet új lapot kezdeni, egyébként nem támogatja. 

Bán Balázs képviselő, a bizottság elnöke elmondja, hogy minőségi szóróanyag készül, ami 
hirdeti,  hogy  Mezőfalván  is  lesz  Mikulásfutás.  Az  ajándékot  a  gyerekek  kapják,  ez 
ellenőrizhető, számon kérhető.  

Horváth István képviselő elmondja, hogy sokan vannak azok közül, akik úgy kezdték, hogy 
megkérdezték, mit segíthetnek, először bizonyítson Kovács István.  

Márok  Csaba polgármester  támogatja,  hogy  Kovács  István  kérését  támogassák  abban  a 
formában, hogy legyen egy önkormányzati gazdája, ez a Művelődés Ház, aki az óvoda, az 
iskola és Kovács István bevonásával elkészíti a propagandaanyagokat és legyártja, megveszi 
az ajándékokat. Ez a mikulásfutáson kiosztásra kerül, ezt azután írjuk meg az újságban is. Aki 
ezzel egyetért, szavazzon.

Képviselőtestület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:
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117/2009.(X.28.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselőtestülete  támogatja  Kovács 
István  Mikulásfutásának  rendezvénysorozatát,  azzal,  hogy  a  rendezvénysorozat 
gazdája a művelődésszervező,  aki az óvoda, iskola és Kovács István bevonásával 
elkészíti  és  legyártja  a  propaganda  anyagokat,  megvásárolja  az  ajándékokat.  A 
költségeket a Művelődési Ház költségvetéséből kell biztosítani.

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: 2009. november 15. 

Tarány Sándor képviselő a falu nevében dicséretét fejezi ki a Polgármester Úr felé a faluvégi 
buszmegállók  elkészülte  miatt.  Két  megálló  készült  el  a  falu  végén,  persze  kellene  még 
máshová is. 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy a buszvárók építése fillérekbe került, mert a 
közmunkások rakták össze, kis faanyag és cserép kellet hozzá, a két megálló kb. 50 e Ft-ba 
került. 

Bán  Balázs képviselő  az  előző  üléseken  már  felvetett  szőlőhegyi  helyrajzi  számok 
ingatlanokra történő kihelyezéséről kérdezi a jegyzőt.

Woth  László jegyző  elmondja,  hogy  a  helyrajzi  számokat  az  iskolában  már  készítik, 
elkészültük után kihelyezésre kerülnek a Szőlőhegyen. 

Cseke Ottó alpolgármester az iránt érdeklődik, hogy az iskola felújítása kapcsán felmerülő 
többletenergiát ki fogja finanszírozni.

Márok Csaba polgármester konkrét választ még nem tud adni, ezt még egyeztetik.

Sóki  László képviselő  kérdezi,  hogy  van  e  program  a  tavalyihoz  hasonlóan  az  erdők 
védelmére, vannak-e egyeztetések a rendőrökkel, vadászokkal.

Márok  Csaba polgármester  elmondja,  az  erdők  védelme  akció  kapcsán,  a  jövő  héten 
egyeztetnek időpontot az érintettek bevonásával. Megállapodnak majd, hogy mikor lesz és ki, 
milyen  feladatot  fog ellátni.  A múlt  hétvégén péntek éjszaka  vandalizmus  volt  a  faluban, 
összetiporták  a  kukákat,  az  új  buszmegállóból  kifordították  a  padot,  fákat  húzkodtak  ki, 
táblákat döntöttel ki. 

Csizmadia Imre képviselő a Kinizsi utca végének aszfaltozásával  kapcsolatban elmondta, 
hogy a kivitelező az árajánlatot mára ígérte, de reggelre fog megérkezni. El kell készíteni a 
megfelelő iratokat, nyomtatványokat. 

Kis Attila képviselő elmondja, hogy Rabi János gépbemutatót fog tartani Mezőfalván, amire 
meghívja a polgármestert, a testületet és az érintett gazdákat. 
A tűzcsapokkal kapcsolatban megtudta, hogy ezek javítása nem a DVCSH feladata.
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Csizmadia Imre képviselő elmondja,  hogy a tűzcsapok javítása,  karbantartása  a DVCSH 
szerződésében szerepel. 

Márok  Csaba polgármester  emlékeztet  ara,  hogy  a  DVCSH  nem  áll  szóba  az 
önkormányzattal,  nem  számol  be,  nem  adott  díjajánlatot.  Talán  a  koncessziós  díjjal 
foglalkozni fognak. 

Horváth Lászlóné iskolaigazgató helyettes az iskola vezetése nevében és a saját nevében is 
szeretettel  és  tisztelettel  meghívja  az  Alapítványi  bálra  a  polgármestert  és  a 
képviselőtestületet. A bálra mindenki nagyon készülődik, jegyeket a könyvtárban és náluk is 
meglehet venni. A bált megelőző héten lesz kiállítás-megnyitó is, melyre szintén szeretettel 
meghív mindenkit. 

 Márok Csaba polgármester köszöni a meghívást. A továbbiakban személyi kérdések miatt 
zárt ülés tartását rendeli el. 

A képviselőtestület a továbbiakban zárt ülésen folytatja munkáját.

K.m.f.

  

Dr. Woth László             Márok Csaba
       Jegyző               polgármester
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